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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
 
Készült: Martonvásár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2012. január 25-
én megtartott közmeghallgatásáról 
 
A közmeghallgatás helyszíne: Beethoven Általános Iskola aulája 
 
A közmeghallgatás kezdési időpontja: 18.00 óra 
 
A közmeghallgatáson megjelentek: polgármester Dr. Szabó Tibor 
            képviselők   Farkas Erzsébet 
        Gucsek István 
        Dr. Gyulay Gyula 
        Horváth Bálint 
        Kuna Ferenc 
        Nemes József 
        Szigeti Zoltán 
        Varga Ferenc 
 
Tanácskozási joggal részt vesz: Dr. Koltai Gábor jegyző 
 
Meghívottak:  
 
Dr. Sági János rendőr alezredes, Rendőrkapitányság, Gárdony 
Kratancsik Ákos Martonvásári Rendőrőrs parancsnoka 
Dohárszky István Martongazda Kft. ügyvezetője 
 
 
Dr. Szabó Tibor: köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy a testület 
határozatképes, 9 fő testületi tag a közmeghallgatáson megjelent. Javaslatot tett a 
napirendi pontokra, a jegyzőkönyv hitelesítőre Dr. Gyulay Gyula, 
jegyzőkönyvvezetőre, Provoda Józsefné személyében. Megállapította, hogy a 
képviselő-testület egyhangúan, 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
 

Martonvásár Város Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 

17/2012. (I. 25.) határozata 
 

1.) Martonvásár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 
közmeghallgatás napirendi pontjait az alábbiak szerint fogadta el: 

1.) Polgármesteri beszámoló az önkormányzat 2011. évi 
tevékenységéről 

2.) Az önkormányzat pénzügyi, gazdasági helyzete, 2012. évi 
költségvetési koncepció 

3.) Fejlesztési elképzelések 
4.) Egyebek 
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2.) A képviselő-testület a közmeghallgatás jegyzőkönyvének hitelesítésére Dr. 
Gyulay Gyula, jegyzőkönyvvezetőnek Provoda Józsefné személyét fogadta el. 
 
A határozat végrehajtásáért felelős: polgármester 
A határozat végrehajtásának határideje: azonnal 
 
 
Dr. Szabó Tibor: köszöntötte a közmeghallgatáson megjelent Dr. Sági János rendőr 
alezredes urat, a gárdonyi rendőrkapitányság parancsnokát, valamint Kratancsik 
Ákos urat, a martonvásári rendőrőrs parancsnokát és Dohárszky István urat, a 
Martongazda Kft. ügyvezetőjét.  
Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a kiküldött meghívóban három napirendi pont, 
szerepel, melyeket egybevonva teszi meg beszámolóját.  

- megegyezés született az Aqvator Kft-vel a négy települést érintő 1 milliárd 
forintos ÁFA kölcsön rendezéséről. Martonvásárra jutó rész 470 millió forint 
lett volna. Az állami 60 millió forintot utalt Ráckeresztúrnak, a három település 
ezt 40 millió forinttal egészítette ki. Martonvásár ebből 5 év alatt, évenként 6 
millió forintot fizet ki, amivel letudja ezt a hatalmas adósságot, így a bírásági 
eljárás megszűnt. 

- Az önkormányzat tárgyalást folytatott az Erste Bankkal a kötvény 
átütemezéssel kapcsolatban, ill. a kötvényből meglévő 248 millió forint 
felhasználásról. Egyelőre a bank nem mutat hajlandóságot a 
kompromisszumra, további tárgyalások szükségesek a meglévő kötvény 
átütemezésével kapcsolatban. 

- Egy évvel ezelőtt 60 millió forint kintlévősége volt az önkormányzatnak, ebből 
behajtásra került 25 millió forint, a fennmaradó 35 millió forint nagy része 
sajnos behajthatatlan. Adózás szempontjából a legeredményesebb évet 2011-
ben zárta az önkormányzat.  

- A 2011-es évet pozitív eredménnyel zárta az önkormányzat, amit a 
fegyelmezett költségvetési politika és végrehajtás eredményezett. Az 
önkormányzat működési hitel nélkül gazdálkodott 2011-ben és 2012. évben is 
működési hitel nélkül fog gazdálkodni.  

- Elkészült és a testület elfogadta az önkormányzat ingatlanvagyon 
gazdálkodási koncepcióját. Felelős vagyongazdálkodás kell, az önkormányzat 
számára használhatatlan ingatlanokat el kell adni és azt be kell fektetni a 
szükséges ingatlanok fejlesztésébe. 

- Tájékoztatást adott a képviselő-testület üléseinek, bizottsági üléseinek, a 
testület által hozott határozatok, rendeletek számáról.  

- Tájékoztatta a lakosságot a rendeletek folyamatos felülvizsgálatáról: a 
lakosság életét leginkább meghatározó helyi rendeletek felülvizsgálata 
megtörtént, továbbá új, a lakosságot érintő rendeleteket alkotott a testület. 

- 2012. évben a kommunális adó kivételével nem történt adóemelés, új 
adónemet nem vezetett be a testület.  

- Szemétszállítási díj esetében minden támogatás szociális alapra kell 
helyeznie az önkormányzatnak. 2012. évben nem lesz emelés, a névleg 60 
literes kuka díja a 120 literes 75-80 %-a lehet. A díjak támogatását a 
lakásfenntartási támogatás keretein belül szociális alapon lehet igényelni, az 
egy főre jutó jövedelem alapján. 
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- Létrehozta az önkormányzat a Martongazda Kft.-t, ahova átkerültek a 
karbantartók, takarítók. Kevesebb emberrel, a közmunkásokat is számítva, 
több feladat elvégzése hatékonyabb.   

- Megalakult a Szent László völgye Szennyvíztisztító és Csatornahálózat 
Üzemeltető Non-profit Kft, melyet Tordas, Gyuró és Ráckeresztúr 
településsekkel közösen hoztak létre. Ezzel biztosított a gazdálkodás 
átláthatósága, a beszedett csatornadíjból fedezhető a beruházásból adódó 
hitel törlesztése.  

- Több pályázaton nyert az önkormányzat, így elkészülhetett a városháza 
felújítása, megtörtént a Segítő Szolgálat átadása, az általános iskolában a 
nyílászárók cseréje. Eredményként könyvelhető el, hogy a városban egy-két 
helyen sikerül aszfaltozni, ill. kátyúzni. A kereszteződésben lévő rendőrlámpa 
fejlesztése megtörtént. Egyelőre kisebb léptékű beruházások történtek, pld. 
közvilágítás az iskola külső parkolójában, közlekedési táblák kihelyezése, 
forgalomszabályozás, új hirdetőtáblák, ill. a régiek felújítása. 

- Több pályázatot is benyújtott az önkormányzat, pl. a Brunszvik-Beethoven 
Központ tervezett fejlesztésére a gépállomás területén, gyűjtő utak 
felújítására, szennyvíztisztító és hálózat fejlesztésére. 

- A vasútállomás rekonstrukciójával kapcsolatban elmondta, hogy az 
önkormányzat nem tudja elfogadni az ott kialakult helyzetet. Az 
önkormányzatra kívánják kényszeríteni az aluljáró közvilágítási és a lépcsők, 
rámpák karbantartási, ill. az aluljáró takarítási munkáinak költségeit is.  az 
észrevételeket megküldte a MÁV, a NIF és a kivitelező konzorcium 
vezetésének.   

- Tárgyalások folynak komoly beruházásokról, erről azonban egyenlőre több 
információt nem adhat, mivel ezen adatok nem nyilvánosak.  

- A kistérségi társulás munkaszervezetét integrálták a polgármesteri hivatal 
szervezetébe, 2012. január 1.-től a kistérség megnevezése: Martonvásári 
Kistérség, székhelye: Martonvásár. Elmondta, hogy munkakapcsolat alakult ki 
a környező települések vezetésével.  A tervek szerint 2013. január 1.-től 
működnek a járási kormányhivatalok, a tervezett martonvásári járás 
települése: Iváncsa, Besnyő, Beloiannisz, Ercsi, Ráckeresztúr, Tordas, Gyúró, 
Baracska, Kajászó.   

- A Brunszvik-Beethoven Központba integrálták a rendezvényszervezést, a 
Klubházat, Könyvtárat, Óvodamúzeumot és a Százszorszép Táncegyüttest. 
Megújult a rendezvénystruktúra, a civil kapcsolattartási feladatok is az 
intézményhez kerültek a hivataltól. Kiemelte a BB Központ néhány jövő évre 
tervezett rendezvényét.  

- Tájékoztatást adott a 2011. évi nemzetközi kapcsolatokról, ill. a 2012. évi 
tervekről.  

- Együttműködési megállapodást kötött az önkormányzat az MTA 
Agrártudományi Kutatóközponttal, településfejlesztési megállapodások, 
szerződések kerültek aláírásra, ill. előkészítésre.  

- 2012. első félévben megújul Martonvásár város honlapja. A képviselő-testület 
már a választásokat megelőzően is kikérte a lakosság véleményét, így 
alakította ki programját, melynek végrehajtásával eredményesen halad. A 
„Polgármester Házhoz Megy” akció sikeresnek bizonyult, 2012-től tervezik 
bevezetni a képviselői fogadóórákat. 
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- A városháza, ill. hivatallal kapcsolatban elmondta, hogy a közigazgatás és az 
önkormányzati rendszer átalakításával párhuzamosan, arra felkészülve 2012 
tavaszán átszervezik a teljes struktúrát. Csökkentik az osztályok számát, 
szétválasztásra kerül az államigazgatási feladat és az önkormányzati munka, 
az ügyfélszolgálat helyett lakosságszolgálatot kíván ellátni a városháza.  

 
 
Megköszönte a jelenlévők megtisztelő figyelmét, kérte tegyék fel kérdéseiket, 
észrevételeiket. Felkérte Dr. Sági János rendőr alezredes urat, hogy néhány 
mondatban tájékoztassa a jelenlévőket a rendőrkapitányság 2011. évi munkájáról.  
 
 
Dr. Sági János: köszöntötte a megjelenteket, röviden tájékoztatta a jelenlévőket a 
rendőrség 2011. évi munkájáról. Többek között elmondta, hogy a rendőrség 
létszámában 2011. évben előre lépés történt. Év közben a polgármester úrral 
folyamatos kapcsolatban voltak, a városban történt, rendőrségre tartozó ügyekről 
folyamatos tájékoztatást kapott. Az elmúlt évben heti három alkalommal, gyalogos 
járőrökkel találkozhatott a lakosság a városközpontban, jelenlétüket ebben az évben 
is szeretné biztosítani. A martonvásári óvodások láthatósági mellényt kaptak, ami a 
közlekedés biztonságra nevelést segítheti. Véleménye szerint a vasútállomáson 
sikerült kialakítani az ideiglenes parkolási lehetőséget. A 7-es út forgalmában 
előrelépés történt, a közlekedési lámpák helyes beállításával, nem volt szükség 
rendőri irányításra. Megköszönte a polgármester úrnak és a képviselő-testületnek a 
pénzbeli támogatást, melyet az elrendelt túlszolgálatok költségeire, a rendőri jelenlét 
fokozására költöttek.  
 
Horváth Bálint képviselő, kabinetvezető: kérte a megjelenteket, hogy tegyék fel 
kérdéseiket, mondják el javaslataikat. 
 
 
Kérdések, hozzászólások, javaslatok, észrevételek 
 
Bosznay István Martonvásár, Széchenyi u. 110.:  

- A parkolási gondok feloldására kívánnak-e intézkedés tenni, akár ideiglenes 
jelleggel, pld. táblák kihelyezésével, ideiglenes kivonásával, parkolóhely 
létesítésével a közintézmények előtt, ill. egyéb helyen?  

- Mit kívánnak tenni a vasúti pályaudvar előtti közlekedési gondok feloldására? 
Kérte, tegyék lehetővé, hogy az állomás környékén parkolni lehessen, a 
közigazgatási bírság 5-6 havi részletben kerülhessen kifizetésre.  

- Kérte továbbá, hogy vizsgálják, hogy az egyes bírságok-adók közmunka 
keretében ledolgozhatóak legyenek.  

- Kérdése a rendőrkapitány úrhoz: miért csak a rendőrség előtti parkolóban álló 
járműveket büntették meg? 

- A közfeladatokat ellátó intézményeknél parkolási lehetőséget szükséges 
biztosítani.  

- Javasolta a főbb kereszteződési csomópontok akadálymentesítését. 
 
Szmilkó Gabriella Martonvásár, Vajda J. utca:  
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- A reggeli és délutáni forgalom mérséklését javasolta a Deák F. utcában, az 
óvodánál a gyermekek biztonsága érdekében 

- A Tükrösi-Arany J. utcákban az egyirányúsítást javasolta télen feloldani, 
illetőleg korlátozni 

- Kérte, hogy a közlekedést akadályozó tárgyakat, növényzetet a biztonságos 
közlekedés érdekében szüntessék meg, a gyalogos járdák mellett lévő sűrű 
növényzetben a méhek is megbújnak és csípésük igen kellemetlen. 

- Javasolta a szelektívhulladék gyűjtőket sűrűbben üríttetni, gyorsan megtelnek. 
Véleménye szerint még több gyűjtő szigetre lenne szükség Martonvásáron. 

 
Erdőhegyi Viktor Éva Martonvásár, Szőlőhegyi út:  

- A Szőlőhegyi úton a gépkocsiforgalom megnőtt, a keskeny úton közlekedő 
autók nagyon gyorsan mennek, ezért javasolja fekvőrendőr kihelyezését.  

- A köz- és magánterületek rendben tartásáról és használatáról szóló 
önkormányzati rendeletben a csendidőszak a szombat, vasárnapi 
mezőgazdasági munkákat tiltja, ezzel nem ért egyet, hiszen nagyon sokan 
hétköznap dolgoznak és a hétvége az, amikor a mezőgazdasági munkákat el 
tudják látni.  

 
Molnár István Martonvásár Ady E. utca: 

- Elmondta, hogy a gépállomás területén a szeszgyári pincerendszer miatt a 
tervezett építkezésekkel gondok lehetnek, erre nagy figyelmet kell fordítani a 
felújítás, ill. építkezéskor. 

 
Kóti József Martonvásár, Brunszvik út 7.: 

- Az orvosi rendelő előtti parkolónál hiányzik a vízelvezető, ami csapadékos 
időben nagy gondot jelent, mert a parkolás szinte lehetetlen. Problémát okoz 
továbbá az is, hogy ott állnak meg a teherautók, kamionok, amik akadályozzák 
a forgalmat, parkolást, továbbá nagy károkat okoznak a leállósávban. 
Javasolta sebességmérő előrejelző készülékek kihelyezését.  

- A képviselő-testület által megalkotott un. „rend” rendelettel kapcsolatban 
elmondta, hogy nem érti miért nem lehet szombat, vasárnap csak 9-12 óra 
között  olyan tevékenységet folytatni, mint pld. fűnyírás, hiszen a fűnyíró 
hangját ez időben a főutakon áthaladó tehergépjárművek is elnyomják. 
Elmondta továbbá, hogy a nyári időszakban a kutatóintézetben minden 
hétvégén elég nagy hangerővel rendeznek lakodalmakat, ami szintén zavarja 
a környéken lakókat.  

 
Csizmarik István, Martonvásár Budai út 109.: 

- A Budai út 105. szám alatt lévő vastelep működésével kapcsolatban kérte a 
hatóság folyamatos ellenőrzését, véleménye szerint ott illegális tevékenység 
folyik, nem vastelepként, hanem átrakodó helyként működik. Este 22.00 óra 
után pakolnak 10 tonnás teherautókról, ami nagyon zavarja a környéken lakók 
nyugalmát. Kérte továbbá, hogy vizsgálja meg az önkormányzat a működési 
engedély kiadását, mivel a telep szomszédságában lakók nem kaptak 
értesítést arról, hogy ott vastelepet fognak üzemeltetni, véleménye szerint az 
ilyen tevékenységnek nem a városban, sűrűn lakott területen van a helye. 

- Jelezte, hogy a 7-es főúton a gyalogos közlekedésre veszélyes burkolathibák 
vannak, sürgősen ki kell javítani. 
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Csillár Istvánné Martonvásár, Kossuth tér:  

- Mikorra tervezik a Kossuth téren, Karinthy és Jókai utcákban legalább mart 
aszfalttal javítani az utak minőségét? 

 
Salgó Béla Martonvásár, Petőfi utca 20.:  

- Véleménye szerint a csatorna ügyben a lakosságnak megküldött szerződés-
tervezet nem felel meg a jogszabályoknak. 

 
Horváthné Dr. Porvay Judit Martonvásár, Ady E. u. 3.: 

- Javasolta, hogy a városban szervezzék meg társadalmi munka keretében a 
járdaépítést.  

- Elismerését fejezte ki a Martongazda Kft.-nek a városért végzett munkájáért.  
 
Besze Istvánné Martonvásár, Fehérvári út: 

- Javasolta, hogy a dohányzási tilalomhoz kötődően, több szemetest 
helyezzenek el a város területén.  

- Jelezte, hogy a város folyón túli területén lévő hirdetőtáblákra nagyobb gondot 
kell, hogy fordítson az önkormányzat.  

 
Varga Violetta Martonvásár, Vasvári Pál utca 6.: 
(Hozzászólása 1. sz. mellékleteként a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
 
Az elhangzott kérdésekre adott válaszok: 
 
Dr. Sági János r.alezredes: 

- A sebességkorlátozó táblák kihelyezését támogatja, a sebességjelző készülék 
kihelyezését javasolja, ezzel figyelmeztetést kapnak az autósok a lassúbb 
közlekedésre. Állandó, napi szinten rendőri jelenlétet sajnos nem tud 
biztosítani. Nagy szükség van a polgárőrség munkájára, hiszen sok ember 
szabadidejét áldozza fel Martonvásár lakosságának biztonsága érdekében. 
Kérte az önkormányzatot, hogy támogassa a polgárőrök munkáját. Elmondta, 
hogy kerékpár elhelyezését a Martonvásári Rendőrőrs belső parkolójában 
nem tudják megoldani, így is kevés a hely az ott parkoló rendőrautók számára 
is. A rendőrség épülete előtti parkolót az oda érkezők részére kell biztosítani. 
A szabálytalanul parkolók pénzbeli büntetése esetén lehetőség van a 
részletfizetésre. Valóban komoly probléma a vasútállomás előtti parkolás, 
véleménye szerint ezt közösen, az önkormányzattal kell megoldani.  

 
Kratancsik Ákos Martonvásári Rendőrőrs parancsnoka: 

- Egyetértett azzal, hogy Martonvásár területén, napi szinten a rendőri jelenlétre 
szükség lenne, amit sajnos nem tud biztosítani. Továbbra is, alkalomszerűen, 
rendőri jelenlétet fog biztosítani az óvoda és iskola környékére.  

 
Varga Ferenc:  

- Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a mezőőr személyében változás történt, aki 
ezt a feladatot ellátja Csiki Botond. A mezőőr nemcsak a belterület, hanem a 
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külterület rendjéért is felelős. Kérte, amennyiben bármilyen probléma merül 
fel, azt jelezzék felé.  

- Az adózási fegyelemmel kapcsolatban elmondta, hogy a hivatal munkájának, 
ill. a NAV-nak köszönhetően erősödött Martonvásáron. Az adózás nem 
vállalás kérdése, információja szerint, rendkívüli esetben a hivatalhoz lehet 
fordulni részletfizetési kérelemmel. 

 
Dr. Koltai Gábor: 

- Közérdekű munkára a szabálysértési bírságot lehet átváltoztatni, a 
közigazgatási bírság esetében ez nem lehetséges, a jogszabály erre nem ad 
lehetőséget. 

 
Dr. Szabó Tibor:  

- Sebességkorlátozó táblák kihelyezéséről dönthet az önkormányzat. 
- A téli hónapokban az egyirányúsítás megszüntethető a táblák letakarásával, 

úgy, hogy kihelyezik a célforgalmat megengedő táblákat. 
- Tárgyalásokat kell folytatni a Nemzeti Közútkezelővel táblák reális 

kihelyezésére a vasútállomás környékén.  
- A Brunszvik utcai vízelvezetést meg kell oldani, ugyanebben az utcában a 

sebességjelző készülék elhelyezésének lehetőségét meg kell vizsgálni.  
- Kezdeményezi a 7-es úton az útburkolati hibák javításának felmérését, 

lehetőségét.  
- A tervezett beruházások, (gépállomás) fejlesztések előtt előzetes tanulmányok 

és vizsgálatok bekérése szükséges. 
- A járdák felújításával egyidejűleg törekedni kell az akadálymentes közlekedés 

kialakítására is, önkormányzati utak esetében ferde járdaszegély 
kialakításával az átkelőhelyeknél. 

- A közlekedést akadályozó tárgyakról, növényzetről, valamint egyéb 
közterülettel kapcsolatos problémákról folyamatosan kéri a bejelentéseket. A 
bejelentések egyszerű és gyors kialakítására, feldolgozására és 
végrehajtására kell törekednie az önkormányzatnak. 

- A vasudvar működésével kapcsolatos bejelentést meg kell vizsgálni, hatósági 
ellenőrzést és intézkedést meg kell tenni.  

- A csatornaszerződés-tervezettel kapcsolatban elmondta, hogy felül kell 
vizsgálni. 

- A civil felajánlásban, ill. társadalmi munkában végzendő járdaépítést meg kell 
szervezni, a szükséges anyagokat, eszközöket biztosítani kell.  

- A mellékutcák útburkolatának javítását sürgős esetben el kell végezni. 
- A dohányzási tilalomhoz kötődően a dohányzás korlátozását jelző információs 

táblákat el kell helyezni, továbbá a megfelelő szemétgyűjtőket ki kell helyezni 
a fokozott tisztántartás érdekében. 

- Varga Violetta javaslataival kapcsolatban elmondta, hogy a havonta tartandó 
vásárt intezívebben kell reklámozni, mind értékesítői, mind vásárolói körben. A 
Forum Martini rovatainak, szerkezetének, megjelenési formájának 
felülvizsgálata szükséges, ezt a szerkesztő bizottsággal közösen kell 
megtenni. A helyi telefonkönyv kiadási feltételeit meg kell vizsgálni, erre a 
forrást meg kell teremteni. A testület megvitatja a születő gyermekek, 18. 
életévüket betöltők, nyugdíjasok, bizonyos kort betöltők üdvözlése, 
halálesetkor részvétnyilvánítás lehetőségét.  
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Megköszönte a számára is és a testület számára is elhangzott javaslatokat, 
információkat, örömét fejezte ki, hogy Martonvásár Város Önkormányzata együtt tud 
dolgozni a lakossággal a város és lakosság érdekében. Megköszönte továbbá a 
jelenlévők részvételét és a közmeghallgatást 20.37 órakor bezárta.  
 

k.m.f. 
 
 
Dr. Szabó Tibor Dr. Koltai Gábor 
 polgármester  jegyző 
 
 

Dr. Gyulay Gyula 
jegyzőkönyv hitelesítő 
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